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ADVENT II. VASÁRNAPJA                         A év                        1– 4 oldal 

 

Olv.: Iz 11,1-10 – Róm 15,4-9 – Mt 3,1-12 

Keresztelő szent János bűnbánatot hirdet 
                   

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

 

Szentmise bevezetése 

 

Ha csak egy keskeny résen  
érkezik fény a sötétségbe, ez már reménykeltő! 

 

Kedves Testvérek! A kérdés az, hogy 2019-ben el tud-e jönni a fény Magyarországra, 
Európára? Nem a lámpa fényéről van szó, amit egy mozdulattal elő tudunk hívni, hanem arról 
a világosságról van szó, amit Jézus hoz, amit ránk bízott ezen a Földön! 
 

Küldetésünkről van szó: 
 Mennyi fény van a világban? 

 

Vizsgáljuk meg lelkiismeretünket, bánjuk meg bűneinket, 
hogy Jézus követei lehessünk, fényhordozók, az élet kérdéseire választ adó emberek! 

 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! A történelem legnagyobb eseményének megünneplésére készülünk! 
Karácsony misztériumát így közvetíti az Írás: Ma megszületett a Megváltótok! Isten Emberré 
születésének ünnepére készülünk a találkozás jegyében. 
 

Isten akar találkozni az emberrel! 

 

Istennek fontos a világ, amit átadott nekünk, fontos a mi életünk, azt akarja tanítani nekünk, 
hogy minden a találkozásokon dől el. A találkozások meghatározzák – azt merném mondani – 

a sorsunkat, de az életünket is nagyban befolyásolják. Isten és ember találkozását ünnepeljük. 
 

Advent II. vasárnapjának felszólítása: 
Az Úr jön!  

Készítsétek az Úr útját! 

 

Véget kell vetni a mesének! A teológia azt tanítja, hogy az Úr háromszor jön el. Először eljött, 
megszületett karácsonykor, Emberré válásának ünnepén, hogy osztozzon közös emberi 
sorsunkon. Eljön a világ végén, amikor mérlegre tesz mindent, az ember tetteivel együtt az 
Isten elé kerül. Ezt a két eseményt emlegetik újra és újra a papok is. A Úr második eljövetele 
a döntő, ami az első és a harmadik, a végső eljövetel között van. Az Úr második eljövetele: 
 

Az Úr eljön minden nap  
és találkozni akar velünk! 

Ezért született meg, ezért lett Emberré! 
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Az Úr tanítani akar bennünket arra, hogy hogyan élhetünk emberhez méltó életet, hogy ne 
kelljen szégyenkeznünk az életünk miatt egymás előtt se, de legfőképpen az Isten előtt! Ha ez 
sikerül az embernek, akkor az élete is sikerül és a világ sorsa is jobbra fordul. Hagyjuk el a 
mesét, beszéljünk a tényekről, Keresztelő János nem mesemondó, Keresztelő János a próféták 
közé tartozott, Izajás is, akinek könyvéből hallottuk az olvasmányt, Pál apostol is, aki az 
emberi szeretetről beszél. Az üzenet mai napra szóló igazságát kell meghallanunk: 
 

Mit jelent ez nekünk: 
Találkozunk az Úrral és készítjük az utat! 

 

Izrael történelmi háttere 

Ma mindenképpen erről kell szólnunk, hogy értsük az akkori üzeneteket. Izrael történelmi 
háttere által értjük meg Keresztelő János megjelenését és Izrael belső viszonya által a 
fellépését. Izrael helyzete tragikus, mert a felelős vezetők hátat fordítottak az Istennek. 
Politikai szövetségeseket kerestek, mert úgy gondolták, hogy e világi szövetségesekkel 
megoldható a helyzetük. Közben a belső viszonyok szerint élhetetlen lett az emberek 
mindennapja, ellenségeskedések, veszekedések, erőszak, hatalomra hivatkozás. 
 

Jön a próféta Izajás, hogy a döntés nem jó, figyelmeztette Akház királyt, hogy jobban 
figyeljen az Istenre! Nem, nem kérek jelet, mondja a király, pedig Isten volt Izrael 
legfontosabb szövetségese, akire mindig számíthatott. Istentől függött igazából a sorsa, hiszen 
Izrael népének és Jahvének sorsa összekötődött. Nem, nem kérek! Jobban bízott az emberi 
kapcsolatokban. Mi lett a vége? A babiloni fogság, az egész nép a vesztettek útjára került.. 
 

Keresztelő János föllépése 

Ebben az időben lépett fel Keresztelő János és hirdette az igazságot, hogy itt van közöttetek, 
Akit ti nem ismertek. Készüljetek fel, hogy találkozzatok Vele. Ő azért jött, hogy megerősítse 
Isten szövetségét veletek. Rávezessen benneteket arra, hogy Istennel összetartozni biztonságot 
jelent. Keresztelő János ismerte az emberi kapcsolatok kegyelmi hátterét, tudta, hogy a világ 
sorsa nem a politikai szövetségeken dől el. Az ember sorsa nem e világi távlatok függvénye, 
mindenképpen lelki síkra kell terelni az ember életét és a világ útját is. 
 

Európa történelmi helyzete 

2019-ben advent II. vasárnapján mi a történelmi helyzet? Maradjunk Európában, azon a 
földrészen, ahonnan a kereszténység elterjedt. Ne csodálkozzunk azon, hogy a másfajta 
gondolkodás mindent megtesz azért, hogy Európát az alapokig lerombolja: Talán az alapokat 
nem tudja elvenni. Sziklára épült Európa! Európa vezetői ebben a vészhelyzetben, amibe 
jutottunk, politikai megoldásokat keresnek, ha keresnek, egyesek szerint azt sem. Európa 
belső viszonya olyan… Ehhez az Európához tartozunk mi is. 
 

1989-90-ben valami újra számítottunk, mennyi prófétai szó hangzott el. Nagy László egyik 
versének gondolata jutott eszembe: Ki rettenti a keselyűt? Amikor mi úgy gondoltuk, hogy a 
sorsunk jobbra fordul, sokan úgy gondolták, hogy vissza kell találni az Istenhez, ha jobbra 
szeretnénk fordítani a mindennapjainkat. Akkor Nagy László a keserűségében, a 
nyomorúságunkban, mert ellopták tőlünk ezt a lehetőséget, akkor feljajdul: Ki rettenti a 
keselyűt? A keselyűk ma is vijjognak, itt köröznek a fejünk fölött! 
 

Ebben a helyzetben akarunk-e találkozni az Úrral? 

Akarunk-e találkozni Azzal,  
aki jobbra akarja fordítani sorsunkat? 
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Jaj annak, akinek csupán e világi távlatai vannak! A mi nagy reményünk 1989-90-ben 

belefulladt a jólét ígéretébe. Mi magyarok is, Kárpát-medence népei, Európa nemzetei is 
lázonganak, nyugtalanok. Mintha elfelejtettük volna, hogy erkölcsi válság van.  
 

Az erkölcsi válság  
lebontva az emberi gondolkodás szintjére: 

beteg a lelkünk! 

 

Ebből a válságból csak az Isten tud kiszabadítani bennünket! Nincsenek normák, amikhez 
igazodjunk! Nincs tízparancsolat! Nincsenek mindig érvényes értékek, amelyek minden 
helyzetben érvényesek! Akinek nincsenek normái, az nem tud normális életet élni! Az 
abnormális életet élő ember az egyéni érdekei szerint gondolkodik, viselkedik, cselekszik. 
Következésképpen, amire az értékeken kívül oly nagy szükségünk van, az az egymásért való 
felelősség. Hogyan lehet felelősséget elvárni egy önző embertől? Akkor a meséken túl, 
Keresztelő János föllépésén, majd az Úr új eljövetelén tépelődni, játékos dolog. 

 

A mostani találkozások döntik el egyéni életünket, nemzetünk sorsát, Európa sorsát is! Azért 
maradok Európánál, mert Európa volt a vezérlő földrész a kereszténység idejében 
mindenképpen. Ezt most igyekeznek tönkretenni, elvenni, megszüntetni.  
 

A kérdés az, van-e bennünk akarat, van-e bennünk szándék, 
hogy találkozzunk az Úrral, aki értünk van, aki velünk van? 

Minden erről szól, az értünk és a velünk! 

 

Nem kell álmodozni, Izajás világosan megmondta: Jön az Isten és igazságot szolgáltat! Ezt 
várták az Istentől! Ma is ezt várják, csakhogy Isten nem igazságot szolgáltat! Még az Isten 
sem! Egyébként nincs igazság, csak Isten van! Isten soha nem áll egyik, vagy a másik oldalra. 
Miről van szó? Mi az igazság? Az, hogy az Isten mindenkit szeret egyformán! Az egymással 
veszekedők mindegyikét egyformán szereti az Isten és azt akarja,  – és ez az Isten igazsága, ez 
az Isten jelenléte ebben a világban – hogy szüntessük meg ezt a harcot, a rosszat nem rosszal 

viszonozzuk! Ilyen egyszerű! Nem könnyű megvalósítani, de nincs más modell! 
 

Pál apostol azt mondja: Szeressétek egymást! 

Egymás szeretete kötelező!  
Ember-voltunkhoz tartozik: Jót tenni kötelező! 

Aki nem teszi a jót, az letért az emberi élet útjáról! 

Aki nem teszi a jót, az nem lesz jó! 

Aki nem tesz jót, az nem teszi jobbá a világot! 

 

Kötelező! Értsük meg már végre! 

Ez az Istennel való találkozás: 
A rosszat nem rosszal viszonozni! Tenni a jót! 

 

Advent van. Mindenki gondolkodjon el azon: Mit jelent neki az Isten! Nem filozófiára van 
szükség, nem konferenciákra van szükség, nem nagy igazságokra van szükség, hanem 
egyszerű tettekre. Keresztelő János üzenetébe belekapaszkodva, Keresztelő János Krisztus 
központú ember. A Krisztus központú ember világát megszüntették. Lett belőle egy 
emberközpontú világ. Az emberközpontú világ nem az isteni igazság hordozója.  
 

A másikért, a másikkal! Ez az istenközpontú világ üzenete! 
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Advent II. vasárnapján találkozás az Istennel ezt jelenti: 
Építjük az utat egymás felé! 

Hozzánk már eljött az Isten, ha így gondolkodunk! 

Ha ez így van, akkor építjük az utat egymás felé, 
mert egymásért és egymással akarunk élni  

Isten tervei szerint! 

 

Rosszat jóval viszonozni nagyon nehéz, 
 de nincs más lehetőség! 

A jót meg kell tenni, kötelező! 

Azt is mondhatom, emberi küldetés! 

Aki erről lemond, mit kezdünk vele?  
El kell viselni az ilyent. 

 

Krisztusközpontú gondolkodás:  
egymásért élni és egymással élni! 

Ehhez meg kell építeni egymáshoz az utakat! 

 

+  A M E N  + 

 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Az idei adventen mindenkinek kívánok jó találkozásokat egymással. Jézus 
mondta: Amit egynek tesztek, Nekem teszitek! Istennel való találkozásunk az egymással való 
találkozásunkban konkrét. Ismerjük fel, az életünk lényegéről van szó!  
 

Mint minden évben, ebben az esztendőben is a Magyar Máltai Szeretetszolgálat egy könyvet 
jelentet meg. Az idei könyv címe: Jézus az Emberfia. Szíriai maronita szerzetes könyve. 
Annyi rossz érkezik onnan, ahol gyilkolják a keresztényeket, ahol a kereszténység bölcsője 

ringott, jöjjön onnan valami jó is. Ezek a tiltakozás könyvei. A könyvkiadás 500 %-os 

haszonnal dolgozik, egyötödéből lehet könyvet létre hozni, de ebben az estben haszon egy 
fillér sincs, de valamire fölhívja a figyelmünket.  
 

9-én, hétfőn este a 1/2 6 órai szentmisén ünnepeljük a Szeplőtelenül Fogantatott Szűzanyát, 
aki a Betegápoló Irgalmas Rend magyar tartományának Patrónusa. Írtam egy körlevelet, a 
címe: Meghívás lelki ünneplésre. Azokat hívjuk, akik lelkileg szeretnének ünnepelni és akik 
úgy gondolják, hogy az Irgalmasok jelenlétére szükség van ebben az országban. A lelki 
szempontok ma már az emberek gondolkodásában alig számítanak. Kórházunkban is sok 
hitetlen embert ápolunk, de mindenkiért vagyunk! 
 

Isten áldása kísérje azokat, akiknek még fontos az Isten áldása! 

 

 

+  Á L D Á S  + 

 

 

 


